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متن پرسش

با سلام خدمت استاد شریف: عزاداری هاتون قبول باشه. استاد یک سوال درد و دل گونه دارم ان شا

االله بتونم منظورم رو برسونم. استاد بر اساس ابلاغیه آخر ستاد مبارزه با کرونا که متاستفانه دو روز قبل

از محرم اعلام شد فضاهای مسقف باید تعطیل میشد جدای از اینکه هزار نقد به ستاد کرونا داریم اما

متاستفانه یک سری از دوستان مذهبی با در نظر نگرفتن ابلاغیه آخر در فضاهای مسقف جلسه

میگیرند و متاستفانه بعضی اهل منبر و معروفین هم با این حرفا که مثلا اینها کارشناس نیستند و هر

روز حرفشون عوض شده کار خود را میکنند استاد این میتواند امتحان بزرگ بچه مذهبی ها

باشد؟چون آقا فرمودند: من دقیقا به حرف های ستاد عمل میکنم و اگر رعایت نشود فاجعه رخ

میدهد. استاد اگر برداشتم درست است بفرماد و اگر برداشتم اشتباه است بفرماد که ما هم مثل

بعضی عزیزان به اجتهاد خود عمل کنیم و حرف ستاد را گوش ندهیم. امیدوارم منظورم را رسانده باشم.

التماس دعا

متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم: چون افراد مقصد و هدف ستاد کرونا را بر اساس سخنان خودشان متوجه

میشوند، این شبیه بحثی است که در فقه داریم تحت عنوان «مسنتبط العلة» که میدانیم منظور و

مقصود آن حکم چه چیزی هست و مطابق آن تصمیم میگیریم. در مورد ستاد کرونا، قصدشان

برگزاری مراسم در جایی است که رعایت دستورات بهداشتی بشود و ازدحامی صورت نگیرد و به همین

جهت حسینیهها و مساجدی که سقف بلند داشتند را مانعی برای برگزاری مراسم نمیدیدند تا اینکه

به این فکر افتادند اگر در همان محلها نیز ازدحام زیادی بهوجود آید، عملاً بلندی سقف کافی نیست

و لذا فضای آزاد را پیشنهاد کردند. اینجاست که بعضی از افراد متوجه شدند اگر آن ازدحام نباشد و

فاصلهها رعایت شود و سقف به اندازهی کافی بلند باشد، عملاً مقصود ستاد کرونا برآورده شده است.
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